
Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Witam państwa ponownie. Mam nadzieję, że problemy techniczne zostały usunięte. Włączył nam się 

tutaj alarm przeciwpożarowy, ponieważ tutaj są prace remontowe prowadzone, więc widocznie na 

skutek tego. Czy możemy wznowić obrady posiedzenia komisji? Poczekamy jeszcze, bo może parę 

minut jeszcze przerwy potrzebujemy.  

Dobrze. Dobrze to ja chciałam w takim razie powrócić do do komisji i chciałam zapytać, czy pani 

prezes Mariola Szulc jest z nami i bo chcielibyśmy. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Tak jestem. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, dziękuję bardzo. Ja przepraszam bardzo, ja miałam ograniczoną słyszalność, więc ja będę 

polegać tutaj na moich koleżankach i kolegach radnych, którzy zechcą zadać pytania w tym punkcie. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Czy ja mogę? 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, proszę bardzo pani Aleksandra Wysocka-Siembiga. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ja mam dwa pytania do zapytania do pani dyrektor, bo powiedziała pani, że oddział ginekologiczno-

położniczy jest zawieszony w tej chwili z powodu tego, że nie ma lekarzy, czy gdyby lekarze byli, czy 

on by był i czy, bo tam jakaś data padła 11 grudnia. Czy rozumiem, że po 11 grudnia już ten oddział 

będzie. Natomiast drugie pytanie, czy ten ilość personelu, jak pani mówiła covidowego, czy ilość 

wystarczająca, czy nie? Tyle. Dziękuję. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

W odpowiedzi na pierwsze pytanie odnośnie oddziału ginekologiczno-położniczego, ta data 16 

grudnia wynika z przepisów prawa, bo można oddział zawiesić na pół roku, jeżeli żeśmy go zawiesili 

16 czerwca musimy go otworzyć w ciągu pół roku, taka jest możliwość. Jeżeli chodzi o problem z 

otwarciem tego oddziału, to po prostu nie mamy zabezpieczenia lekarskiego. Raz został konkurs 

otwarty na lekarzy, nie zgłosił się, zgłosił się tylko jeden lekarz złożył swoją ofertę, ale, to jest za mało, 

żeby otworzyć oddział. Jeżeli znajdą się lekarze oddział zostanie otwarty. Jeżeli chodzi o 

zabezpieczenie jakiego rodzaju pacjent, pacjentka może trafić na ten oddział, to na dzień dzisiejszy 

mógłby trafić i pacjent z covidem  dodatnim i pacjent z covidem ujemnym, ale my mamy teraz obecnie 

taką sytuację, że jesteśmy w rozległym remoncie, jeżeli chodzi o to piętro i planowane zakończenie 

części po której jest oddział noworodkowy, jak i również położnictwo, czyli to skrzydło zachodnie 

będzie zakończone do końca listopada. Obecnie żeśmy napisali do wojewody o 5 lekarzy z prośbą o 

oddelegowanie do naszej pracy. To, jeżeli chodzi o oddział ginekologiczno-położniczy, a drugie 

pytanie było? 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

A ja mam jeszcze takie pytanie dodatkowe. Czy jeśli do 16 grudnia, jeśli dalej nie będzie lekarzy to co 

wtedy? 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

A to nie jest, na to pytanie jest trudna jest odpowiedź, bo jeżeli chodzi o literę prawa, może dojść do 

całkowitego zamknięcia, ale ta sytuacja, która się podziała z oddziałem ginekologicznym, to jest 

wynikiem sytuacji epidemiologicznej, bo rezygnacja lekarzy była związana z covidem, to też było w 
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sytuacji, gdy litera prawa wskazywała, że lekarze nie mogli prowadzić działalności innej, tylko i 

wyłącznie w szpitalu zakaźnym. Obecnie sytuacja prawna uległa zmianie, więc można wykonywać 

pracę poza szpitalem covidowym. Myśmy napisali o oddelegowanie do wojewody i mamy informację 

zwrotną, że do tych osób o które prosiliśmy chyba jest tylko jedna osoba, która mogłaby do nas nie 

przyjść. Jaka będzie reakcja lekarzy w sensie przepisów prawa, czy przyjdą, czy będą korzystać z 

sytuacji, która pozwoli im odmówić takiej decyzji. To się okaże w najbliższym czasie. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Chciałam jeszcze zapytać o ten personel covidowy, czy to jest wystarczająca ilość, czy lekarzy 

pielęgniarek, czy nie. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Ja pani odpowiem w ten sposób. Charakter pacjenta, jest to pacjent internistyczny z dolegliwościami 

tej choroby zakaźnej jaką jest wirus covid i ciężko jest bo ja  państwu podałam statystykę wszystkich 

naszych lekarzy, których mamy i to w tą statystykę wchodzą lekarze chirurdzy ogólni, jak i również 

neurolodzy czy okuliści, laryngolodzy, i ci lekarze pracują przy pacjencie covidowym. Modelowo by 

było i pięknie, gdyby największa struktura w tej ilości była lekarzy ze specjalizacją internistyczną, ale 

tak nie jest. W związku z powyższym do pacjenta covidowego wspierają ich koledzy z innych 

specjalizacji i to na dzień dzisiejszy, to co mamy uruchomione, jeżeli chodzi o  łóżka nas zabezpiecza. 

Aczkolwiek tu chcę zaznaczyć, że około 20% personelu, który my teraz posiadamy, czy jest w 

zatrudnieniu jest albo w kwarantannie albo choruje, to też nie jest takie liczby wprost. Na dzień 

dzisiejszy na przykład, jeżeli chodzi o personel pielęgniarski i ratowników w kwarantannie lub w 

chorobie mamy 29 osób. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję. Ja jeszcze chciałam skorzystać z prawa do zadania pytania i chciałam zapytać, bo pani 

prezes mówiła tutaj o oddziale położniczym z oddziałem noworodkowym, natomiast jeżeli chodzi o 

trakt porodowy wraz z salą do cieć. Jaki jest termin przewidziany zakończenia remontu w tym drugim 

skrzydle. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Remont jest podzielony w ten sposób na trakt porodowy ma termin na koniec stycznia, jeżeli chodzi o 

to skrzydło środkowe, to mówimy o trakcie porodowym. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie kobiet 

ciężarnych, to oczywiście nie mówiliśmy o takiej ilości intensywności porodowej jaka była do tej pory i 

nie ukrywam, że była mowa o zabezpieczeniu w porody, ale tylko kobiet covidowych, bo normalnego 

przyjmowanie pacjentek na dzień dzisiejszy i na takim  remoncie nie byłoby możliwości. Jeżeli chodzi 

o poród mógłby on przebiegać w salach zabiegowych, jeżeli chodzi o poród naturalny, które są 

dostosowane na oddziale położniczym, a jeżeli chodzi o cięcia, to jest trakt, to jest blok, na bloku 

operacyjnym nastąpiłoby cięcie. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Rozumiem, czyli jeżeli chodzi o trakt porodowy wraz z salą do cięć to jest to termin ewentualnie? 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Koniec stycznia. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Koniec stycznia. Tak. Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze (…) proszę Pani Urszula 

Paździorek-Pawlik. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Ja chciałam bardzo serdecznie pochwalić punkt poboru wymazu. Jest świetnie zorganizowany. 

Rzeczywiście i telefonicznie, jak również tam na miejscu, z własnego doświadczenia mogę 

powiedzieć, że jest zorganizowany bardzo dobrze. To jest jedna sprawa, a druga sprawa, to chciałam 

zapytać o (…) rzecz mianowicie o przewiezienie pacjenta, tyszanina, naszego mieszkańca do szpitala 

karetką pogotowia, no jest stan ciężki, dusi się, niska saturacja. Czy nasi pacjenci są odsyłani do 

innych miast, czy dla nich znajdują się miejsca? Jak to wygląda w tej koordynacji (…) proszę nam to 

powiedzieć jak to wygląda. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Na naszą izbę przyjęć trafia, tylko i wyłącznie pacjent, który jest dodatni, bo my jesteśmy szpitalem 

dodatnimi i on trafia z karetek pogotowia tak, czyli z tego koordynatora wojewódzkiego na pewno 

sytuacja. Ja przepraszam państwa na chwilę, bo mi pies chcę wyjść na podwórko właśnie i do nas 

trafia pacjent z pogotowia. Jeżeli na dzień dzisiejszy, jak wychodziłam ze szpitala my mamy do 

dyspozycji 140 łóżek, jak wychodząc, to było zajętych 97, czyli ponad 40 łóżek jest wolnych i nie 

powinien w mojej ocenie trafiać pacjent z Tychów poza Tychy, dlatego że, jednak dalej działa zasada 

w pogotowiu, że pacjent trafia do najbliższego szpitala, ale sytuacja, która miała miejsce 3 tyg. temu, 

gdzie zdecydowanie była nie za duża ilość miejsc covidowych na terenie śląska, bo w przeciągu 

dwóch ostatnich tygodni ta liczba łóżek do dyspozycji pacjenta covidowego znacząco wzrosła, to 

wtedy mógłby taki pacjent z Tychów być odsyłany do innego szpitala lub mógłby taki okres 

trzytygodniowy, kiedy byliśmy szpitalem, tylko i wyłącznie trzeciego stopnia i do nas trafiał pacjent na 

poziomie trzeciego specjalistyczny, a nie tylko covid dodatni, więc tak moment czasowy mógł mieć 

miejsce. Na dzień dzisiejszy nie powinno tak być, ale to już zależy od pogotowia. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Oczywiście, dziękuję bardzo. Ale jeszcze zapytam, czy zdarzyła się taka sytuacja, że był problem z 

respiratorami tzn., że brakowało, że była taka ilość osób potrzebujących respiratory, że mieliśmy ich 

za mało. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Proszę państwa, jeżeli chodzi o respiratory, na wszystkich respiratorów, jeżeli chodzi o maszyny 

mamy 27, a więc ilość maszyn jest znacząca, jeżeli chodzi o do respiratora nie podejdzie ktokolwiek, 

to musi być personel wyspecjalizowany, czyli anestezjolog i pielęgniarka anestezjologiczna. Jeżeli 

chodzi o strukturę naszego szpitala, to nasz oddział OIOM zabezpiecza 10 łóżek respiratorowych, 

czyli mówimy o oiomie i oprócz tego jest posadowiony jeszcze 5 respiratorów na oddziałach i tam te 

respiratory są na neurologii 2 na neonatologii i na kardiologii, czy internie również, ale z racji tego, 

żeby nie rozpraszać respiratorów od tego tygodnia one będą się znajdowały, tylko i wyłącznie na 

oddziale neurologii na stanie intensywnego nadzoru tego poudarowego, żeby anastezjolog nie chodził 

po całym szpitalu i nadzorował pacjenta. Proszę też, należało zwrócić uwagę, że przyjęcie na OIOM 

charakteryzuje się też taką, tak zwaną ankietą, to tak może uproszczę, ale taka jest, żeby pacjent 

został przyjęty na OIOM, on musi przejść pewną klasyfikację według lekarza anestezjologa i w 

momencie, kiedy jest 10 łóżek zajętych, no to pacjent się znajduje też poza oiomem. Czy jest to liczba 

wystarczająca, nie jest mi nic wiadomo na zasadzie, żeby zabrakło respiratora dla pacjentów, bo 

maszyny są, ale, jeżeli chodzi o miejsca na oiomie, to tak, to muszę powiedzieć no jest (…). Dzisiaj 

jest 10 pacjentów na oiomie, a opieka nad pacjentem na respiratorze na oddziale oiomowym, a na 

innej przestrzeni, no różni się znacząco. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję bardzo. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z państwa radnych chciałby zabrać głos. 

Radny Wojciech Czarnota 

Wojciech Czarnota, jeśli można? 
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Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę pan Wojciech Czarnota. 

Radny Wojciech Czarnota 

Ja jeszcze chcę zapytać o odtworzenie oddziału ginekologiczno-położniczego. Ja rozumiem, że w tej 
chwili decyzją wojewody jest szansa, że zostaną oddelegowani lekarze i rozumiem, że zostanie 
odtworzony ten, że oddział z tymi lekarzami, jeśli wszystko oczywiście przebiegnie sprawnie, ale w 
zakresie zabezpieczenia covidowego, czyli rozumiem. To nie jest odtworzenie tak naprawdę oddziału 
do poziomu sprzed pandemii. Dobrze zrozumiałem? 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Na dzień dzisiejszy. Tak, dobrze pan to zrozumiał, jeżeli chodzi o, jeżeli znajdą się lekarze, to oni 
będą zabezpieczać porody głównie w zakresie covid. To wynika, dlatego z tego powodu, że trakt 
porodowy jest nieczynny, więc mamy pewną możliwość przyjęcia porodu, to jest po pierwsze. Po 
drugie proszę państwa, proszę też zwrócić uwagę, że jeżeli jest oddział, który zabezpiecza pacjentów 
covidowych i pacjentki, które byłyby bez wyniku dodatniego. No jest w pewnym sensie zawsze ryzyko 
zabezpieczenia tego pacjenta zdrowego. Już nie mówię, tylko i wyłącznie w aspekcie, że ta osoba 
czy, to ten noworodek mógłby się zarazić w takim szpitalu, ale nawet aspekt tego okienka w którym 
nawet nam nie wychodzi, że jesteśmy dodatni, a już jesteśmy dla szpitala mogły być problematyczny 
w różnych procesach. Dzieci, czy pacjentka, która jest do porodu, nie możemy powiedzieć, że jest 
pacjentką chorą. Ona przyszła urodzić, w związku z powyższym, dopóki trakt nie będzie uruchomiony i 
tyle miejsc zabezpieczającym w porody, ze względu bezpieczeństwa, na dzień dzisiejszy byłaby 
otwarta tylko i wyłącznie porodówka dla covidów. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dziękuję, jeszcze chciałem dopytać. Proszę mi powiedzieć, rozumiem, że dzisiaj pacjentki rodzące 

negatywne, z wynikiem negatywnym, tak naprawdę muszą i są skazane na rodzenie poza Tychami. A 

tak jeszcze bardziej precyzyjnie na potwierdzanie przed samym porodem, który oddział nie został 

zamknięty, który szpital jest w stanie przyjąć, czy to załatwia WPR. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Szczerze powiem, nie wiem. Naprawdę nie wiem. My się staramy informować pacjentki mamy bardzo 

dużo zapytań na naszym czacie. Nasz czat działa bardzo szybciutko i staramy się indywidualnie 

pacjentkom pomóc i powiedzieć. Jeżeli chodzi o covid i gdzie pacjentki covidowe na dzień dzisiejszy 

rodzą, gdzie jest od taka stygmatyzacja szpitala, to jest Racibórz. To jest jedyny szpital, który został 

dedykowany pacjentkom covidowym. Pozostałe jednostki (…) to wątpię, że szpital w trakcie porodu 

odeśle do Raciborza, no bo po prostu przyjmie ścieżką covidową. Tak, to na pewno jest ułożone. 

Gdybyśmy mieli personel lekarski, na pewno byśmy się starali w pierwszej kolejności, z racji tego no 

to przyjąć pacjentki covidowe, bo rozmawialiśmy z lekarzami, w związku z powyższym no uwagi są 

przyjęte. Jeżeli będzie trakt porodowy otwarty, czyli skończy się remont, to pacjentki nie covidowe 

również. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję pani prezes. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych chciałbym w tym temacie zabrać głos. 

Radna Lidia Gajdas 

Tak, jak proszę 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Proszę bardzo Pani Lidia Gajdas. 

Radna Lidia Gajdas 
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Pani prezes, mam pytanie, bo w prezentacji mamy dane do dnia 31 października, a proszę mi 

powiedzieć, czy jak to wygląda na dzień dzisiejszy, a więc do połowy miesiąca listopada, jeżeli chodzi 

o zgony, czy one idą w dół, czy idą w górę, czy mamy się czym bardzo przejmować, czy, czy możemy 

troszeczkę odetchnąć z ulgą. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

No, nawiązała pani do takiego dość ciężkiego tematu, bo jeżeli chodzi o zgony, to na dzień dzisiejszy, 

czyli jest 16 listopada w ciągu 16 dni myśmy odnotowali już 59 zgonów, jeżeli chodzi o miesiąc 

październik no to tych wszystkich zgonów jak państwo widzieli było chyba na poziomie 36, to tak 

zgony wzrastają, ale, to też jest wynikiem rodzaju pacjenta, który do nas trafia. Pacjenci, którzy 

obecnie są u nas w szpitalu są, to pacjenci ciężcy. To są pacjenci, którzy są zdiagnozowani na 

poziomie saturacji poniżej 94 z dużymi niewydolnościami oddechowymi, jak i również z dużą ilością 

chorób współtowarzyszących. Tak jak w miesiącu marcu, kwietniu do szpitala trafiały osoby, które były 

dodatnie, ale na dzień dzisiejszy można byłoby powiedzieć, żeby nie wymagały hospitalizacji, to 

dzisiaj taki pacjent wymaga. Jeżeli chodzi o poziom, który jest już zarażonych osób, no to państwo 

sami obserwujecie w telewizji, w prasach nam to podaje. A to co się dzieje w szpitalach no i też, to, że 

wzrastają zgody, no to u nas również. Jest to sytuacja dla nas no niespotykana, ponieważ, wcześniej 

jak szpital był wielospecjalistyczny i przebywało u nas około 310 pacjentów, to dzisiaj przebywa 

średnio około 110 pacjentów i średnia liczba zgonów sięga około 4, 5, 4 zgonów na dobę. Wcześniej 

średnia ilość zgonów w szpitalu specjalistycznym była 40 osób na miesiąc, czyli średnia była półtora. I 

ta sytuacja jest raz, że ciężka, a dwa bardzo nietypowa i bardzo obciążająca nasz personel na styku 

pacjent i wynik jaki wychodzi no, na końcu. 

Radna Lidia Gajdas 

Dziękuję bardzo, dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję, czy jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać w tym temacie głos.  

Radny Wojciech Czarnota 

Jeszcze w kontekście. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Proszę bardzo. 

Radny Wojciech Czarnota 

Jeśli chodzi o Prosektorium. Różnie czytam, nie wiem czy to prawda, czy nie, ale zwiększona ilość 

zgonów powoduje też niektórych placówkach problemy z prosektoriami. Czy tutaj, że tak powiem 

jesteśmy zabezpieczeni. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Proszę państwa, to wszystko ma swoją wydolność i wytrzymałość. Myśmy zamówili również kontenery 

na zwłoki. Problem polega na tym, że jeżeli pacjent u nas umiera, bywa czasami i tak, to jest dość 

często, że w kwarantannie jest cała rodzina i ta rodzina nie jest w stanie odebrać członka rodziny i nie 

jest w stanie dokonać tego pochówku, więc czas się wydłuża. Pobyt u nas chcę, to już od razu 

powiedzieć, że po dwóch dobach braliśmy opłatę za to, to na dzień dzisiejszy tego już nie ma, więc 

jakby ktoś się o to chciał zapytać, szpital absolutnie za dłuższy czas, czy przechowania nie pobiera 

żadnych opłat Nie mam na to odpowiedz, dla pana dobrej, bo jeżeli na dzień dzisiejszy nie mamy 

problemów, ale ja nie jestem w stanie panu powiedzieć, co będzie jutro i pojutrze. Myśmy kontenery 

zamówili dodatkowe i w tych kontenerach będziemy zwłoki przechowywać. I to nie są jakieś kontenery 

wysokospecjalistyczne. Będziemy dokupować do tych kontenerów jakieś regały, żeby te zwłoki w 

godnych warunkach były. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 
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Dziękuję bardzo. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Chciałabym coś jeszcze powiedzieć. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, bardzo proszę pani Urszulka Paździorek-Pawlik. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja chciałam przekazać i poprosić panią prezes, żeby wszystkim pracownikom  i wszystkim pracującym 

z ciężko chorymi złożyła wyrazy szacunku. Ponieważ naprawdę jest to bardzo godne podziwu i bardzo 

szlachetne, że pracują z ludźmi chorymi narażając siebie, narażając swojej rodziny, no takie jest 

powołanie, to prawda, ale bardzo proszę przekazać im wyrazy szacunku. 

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Bardzo dziękuję przekażę i bardzo dziękuję za tą informację odnośnie punktu pobierania i przekażę 

izbie przyjęć pani podziękowania. Pracownikom izby przyjęć. 

Radny Wojciech Czarnota 

Pani prezes również bardzo dziękujemy, bo pracuje w stresie myślę już kolejny miesiąc w trudnych 

warunkach. Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Czy jest ktoś państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie słyszę. Więc ja również się przychylam do 

tych podziękowań. No i oczywiście życzmy wszyscy sobie no, aby sytuacja ulega stopniowej poprawie 

i bardzo dziękujemy pani prezes za udzielenie nam wyczerpujących informacji. Dziękujemy bardzo.  

Prezes Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Megrez Sp. z o.o. Mariola Szulc 

Dziękuję bardzo. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Przechodzimy teraz do kolejnego punktu: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i parkowanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów w 

przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu na rok 2021, i tu bardzo proszę w tym miejscu o 

zreferowanie tego projektu uchwały pana komendanta Straży Miejskiej pana Ryszarda Polcyn. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Dzień dobry. Witam uprzejmie państwa. Słyszycie mnie. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dzień dobry. Tak jest pan komendant słyszany. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Proszę państwa, usuwanie pojazdów oraz prowadzenie parkingu strzeżonego jest zadaniem własnym 

powiatu i starosty, to jest zadanie przypisane nam z racji tego, że pełnimy dyżur całodobowy i 

jesteśmy elastyczni czasowo. Co roku ustawowo jest obowiązek narzucony, że co roku w drodze 

uchwały musi określić określone stawki z tytułu przemieszczania tych pojazdów z artykułu 130a 

kodeksu prawa o ruchu drogowym oraz z zakresu artykuł 50 kodeksu wykroczeń, to jest tak zwane 

(…). Co roku usuwamy około 100 pojazdów, uprawnione podmioty usuwają około 100 pojazdów,  to 

jest policja i straż miejska z tytułu wykroczeń drogowych lub z powodu ustalenie, ustalenia pojazdów 

porzuconych. I od dwóch lat stawki nasze nie ulegają zmianie, pomimo tego, że obwieszczenie 

ministra finansów wskazuje na możliwość taką, że możemy narzucić większe. Wydaje się, że już tyle 

kontroli instytucji prokuratorskich było przeprowadzonych i zarzucają niektórym gminą, że są zbyt 
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wygórowane te stawki, u nas pozostajemy na tym samym poziomie. Parking, który my prowadzimy i 

jest dzierżawiony od spółki Master  Prawdopodobnie w przyszłym roku uda się wreszcie zrealizować 

(...) 

mamy możliwość zaadoptowania gminnej działki na te cele i będziemy dalej (…). Proszę o przyjęcie 

tej uchwały. Jeżeli są jakieś pytania, to służę informacją. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo dziękuję. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Chciałam zapytać? Mogę zapytać?  

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę pani Aleksandra Wysocka-Siembiga.  

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ten parking, parking jest 1 na terenie miasta służący odstawianiu samochodów. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Tak jest. Tak jeden. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Tylko on wystarczy. No na ile samochód. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

No my w tej chwili tam przechowujemy około 60 pojazdu. Są sytuacje, w których również służby 

inspekcji Transportu Drogowego zatrzymują te pojazdy, zwłaszcza tiry i tam mamy kłopot z 

przemieszczeniem musimy wtedy zabierać umowę z firmą taką na telefon, żeby oni się zaopiekować. I 

to jest albo na Katowickiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej tam u pani Ewy Pordzik lub firm w pobliżu 

naszego parkingu. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Dziękuję 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z państwa chciałby w tym temacie zabrać głos. 

Radna Lidia Gajdas 

Ja mam pytanie, pani Przewodnicząca. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę pani Lidia Gajdas 

Radna Lidia Gajdas 

Panie komendancie takie pytanie, bo nie wiem albo, bo coś mi przerywało, więc dokładna lokalizacja 

tego parkingu, bym chciała wiedzieć, gdzie on się znajduje i drugie pytanie, jak, jaki okres jest 

najdłuższy samochodu, który tam przebywa z waszych statystyk. Jak wynika nie wiem, czy, czy 

miesiąc najdłużej, czy się za pół roku, czy rok, czy, jak, to wygląda. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Na podstawie, pojazd usunięty przez służby w związku z wykroczeniem drogowym po trzech 

miesiącach, jeżeli się go nie odbierze przechodzi na własność gminy. Z kolei wraki, czyli te porzucone 
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pojazdy muszą być przechowywane przez sześć miesięcy. Na naszym stanie są pojazdy, co 

przyjęliśmy jeszcze z urzędu rejonowego. Niestety jest niemoc prawna, nikt nie wie jak załatwić ten 

temat. Są z lat 90. 5 pojazdów takich, których już właściwie mają 0 wartość, ale nie mamy możliwości 

nic z tego zrobić czekamy, aż korniki to zjedzą. 

Radna Lidia Gajdas 

A jeszcze jedno pytanie. Proszę mi powiedzieć, czy to też tak działa, że się zgłasza do was jako 

Straży Miejskiej, że samochód gdzieś stoi i państwo podjeżdżacie i go holujecie na ten parking, i 

wtedy się szuka właściciela, czy Kto Kto się zajmuje wtedy takim samochodem. Jeżeli widzimy na 

mieście, że samochód stoi miesiąc, 2,3 i jest tam, nie wiem, no nie ma powietrza na przykład, czy są 

lusterka są powyłamywane A, kto, kto, jakby za odpowiada, za to, że samochód gdzieś tam nie 

zagraża. Gdzie, to się zgłasza do was, czy jak to wygląda. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Tak jest. Tak jest pani radna. My w ciągu roku, nam się udaje usunąć, spowodować usunięcie około 

80 pojazdów z czego bezpośrednio my wywozimy jakieś 30. Resztę, to znajdujemy właścicieli, tylko to 

jest proces, który długotrwały, bo się okazuje, że to i Ukraińcy, którzy przyjechali, to kupili jakieś 

pojazdy, żeby się przemieszczać i potem wyjeżdżają pozostawiają, a tak no jeden pan sprzedał 

drugiemu za symboliczną złotówkę i no niestety kłopoty z przerejestrowywaniem nie robili tego. No i 

to, to procedura troszeczkę dłużej trwa, ale to jest zadaniem Straży Miejskiej. 

Radna Lidia Gajdas 

Panie komendancie to korzystając z sytuacji. Ja zgłaszam dzisiaj oficjalnie ulica Pogodna stoi BMW 

no na moje oko pół roku i ma właśnie nie ma powietrza i ma lusterko jedno wyłamane i tak praktycznie 

ta ulica, pan wie, ona jest bardzo wąziutka zaraz na samym początku ze zjazdu z Oświęcimskiej ten 

samochód stoi gdybyście państwo mogli. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Jest jeden, jeden problem, wszystkie rzeczy, które możemy usuwać muszą mieć status drogi 

publicznej lub strefy zamieszkania lub (…) 

Radna Lidia Gajdas 

(…) bo to jest droga publiczna i jest zamieszkała  

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Zainteresujemy się, oczywiście. 

Radna Lidia Gajdas 

Ulica Pogodna. Dziękuję bardzo panie komendancie. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Dziękuję. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ja mogę teraz. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, bardzo proszę pani Aleksandra. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Panie komendancie, a proszę powiedzieć, bo nie wiem, po trzech miesiącach, mówi pan, że 

samochód czy pojazd przechodzi na własność gminy, to znaczy, co się z nim dzieje później. 
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Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Wyceniamy przez biegłego rzeczoznawcę. On daje certyfikat i albo, to sprzedajemy, ogłaszamy 

przetarg na sprzedaży lub złomujemy jeżeli wartość jest (…). 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Takie przetargi na przykład jest tam gdzieś ogłaszany na stronie straży miejskiej, czy jak to wygląda  

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Tak. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Tak. 

Tak, tak jest. Tak. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze z państwa chciał zabrać głos. Nie słyszę. Przychodzimy do 

głosowania, jeżeli chodzi o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i parkowanie pojazdu. Kto z państwa wstrzymuje się od głosu? Nie słyszę. Kto z państwa 

jest przeciw? Nie słyszę. A zatem projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Dziękuję bardzo. 

Komendant Straży Miejskiej Ryszard Polcyn 

Dziękuję bardzo. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Przechodzimy do punktu 8 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykorzystania środków na 

finansowanie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej przekazanych do realizacji 

powiatom z uwzględnieniem planu finansowego Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku i tutaj bardzo proszę panią dyrektor Mariannę Feith o zreferowanie 

tej uchwały, projektu uchwały. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marianna Feith 

Szanowni państwo, już miesiąc temu była już do dyspozycji kwota przekazana nam przez Powiatowy 

Urząd Pracy z zakresu rehabilitacji zawodowej. Jednakże te nasze plany nie do końca (…), ponieważ 

to PFRON  wydał zakaz organizowania turnusów rehabilitacyjnych, a tam (…) zostały przeznaczone 

45000 dodatkowo oraz bardzo dużo osób rezygnuje w realizacji likwidacji barier architektonicznych. 

Nie co starsze osoby ze względu na sytuację epidemicznym jaka panuje boją się kontaktu z osobami 

obcymi i z tego zostaje nam 30 000 i proponuję przekazać to, tą kwotę w łącznej wysokości 75 tysięcy 

zł na dofinansowanie do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, czyli na, to zadanie takie najbardziej 

pojemne. Mamy nadzieję, że wydamy te pieniądze, chociaż też należy liczyć się z tym, że trzeba 

będzie pieniądze do PFRON-u z roku 2020 wrócić, ale postaramy się, żeby te wszystkie programy 

tego zadania ruszyły i żeby środki zostały wydatkowane. Proszę o pozytywną opinię. Dziękuję.  

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękujemy bardzo pani dyrektor, no faktycznie rzeczywistość weryfikuje tutaj bardzo mocno te 

działania, które są zaplanowane, ale dobrze, że też możemy tak elastycznie reagować i dobrze, że 

państwo właśnie wybraliście tą słuszną drogę, aby te środki przekazać też na wsparcie tych osób 

niepełnosprawnych. Czy ktoś z państwa radnych chciałbym zadać w tym temacie głos. Nie słyszę, 

więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych wstrzymuje się od głosu? Kto z państwa 

jest przeciw? A zatem projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję bardzo 

pani dyrektor. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 9 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy miasta Tychy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021 i tu bardzo proszę panią naczelnik 
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Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia panią Iwonę Bińkowską o zreferowanie projektu uchwały. Czy 

jest z nami pani Iwona Bińkowska, pani naczelnik. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Jestem, jestem. Słyszycie mnie teraz państwo?  

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, tak słyszymy teraz panią naczelnik. Dziękuję. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Szanowni państwo, program współpracy miasta Tychy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok jest programem rocznym, 

który zgodnie z przepisami ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie powinien być 

przyjęty uchwałą Rady Miasta przed 30, do 30 listopada bieżącego roku. Przedstawiony państwu 

dokument, program określa zasady i formy współpraca miasta właśnie z organizacjami 

pozarządowymi. Pozwala na zlecanie zadań publicznych przez wydziały urzędu miasta oraz jednostki 

organizacyjne miasta. Jest, to dokument potwierdzający, jak istotnym partnerem są organizacje 

pozarządowe właśnie dla realizacji zadań publicznych, które są zlecane przez, przez miasto. Program 

stworzony był przez realizatorów, przez urzędników oraz przez organizacje pozarządowe. Był również 

konsultowany z mieszkańcami naszego miasta oraz (…). Jego podstawową rolą jest wzmacnianie 

społeczeństwa obywatelskiego. Jest, tak jak powiedziałam ważny dokumenty, który potwierdza, że 

jako miasto, chcemy współpracować z naszymi mieszkańcami, organizacjami. Dlatego bardzo proszę 

o pozytywną opinię. Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo pani naczelnik. Czy ktoś z państwa radnych w tym temacie chciałby zabrać głos. Nie 

słyszę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych wstrzymuje się od głosu? 

Kto z państwa jest przeciw? Nie słyszę, a zatem projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu, również pani naczelnik Iwona 

Bińkowska zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021. Poprosimy. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Szanowni państwo Miejski Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest 

również rocznym programem wynikającym z przepisów artykułu 4
1
 ustawy o wychowaniu w  

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Aby uzyskać długofalowe efekty zawiera on działania, 

które są kontynuacją działań z lat poprzednich. Program skierowany jest do wszystkich tyszan, którzy 

są w życiu prywatnym, życiu zawodowym, spotykają się z nadużywaniem alkoholu oraz jego 

konsekwencjami. Celem głównym jest ograniczenie negatywnych konsekwencji społecznych, w tym 

szczególnie szkód zdrowotnych i zaburzeń życia rodzinnego wynikających z używania alkoholu. Jak 

państwo wiecie, alkohol, jego nadużywanie niesie za sobą poważne konsekwencje zdrowotne, 

społeczne, psychologicznie. Światowa Organizacja Zdrowia uznaje alkohol alkoholizm od 1952 roku 

za problem medyczny. Nadużywanie alkoholu prowadzi do wielu negatywnych konsekwencji. Dlatego, 

tak ważna jest realizacja przez miasto działań, które są zawarte w Miejskim Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. I również proszę o pozytywną opinię. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Czy ktoś państwach radnych, radnych chciałbym w tym punkcie zabrać głos. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Proszę ja. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę pani Urszula Paździorek-Pawlik. Proszę bardzo. 
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Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja chciałabym w uzupełnieniu pani naczelnik powiedzieć wiadomość z dzisiejszego dnia i prosić 

państwa radnych, żebyście ten projekt cały, ten akurat alkoholowy, potraktowali jako materiał do pracy 

jako projekt, ponieważ okazuje się, że będzie opracowywany przez Komisję Alkoholową, będzie 

rozpatrywany według nowych, że tak powiem zaleceń (…). Dotyczy to, jak państwo popatrzyliście na 

ten obecny, który jest, to jest najwyraźniej adnotacja zrobiona przez panią naczelnik, że maleje nam 

ilość punktów, że punków mamy więcej. Mało tego, że jest do nas pretensje, że nie zmieniliśmy w 

czasie pandemii godzin prohibicji z 24 na 22 w związku z wzrastającym zakupywaniem Alkoholu i 

przemoc domową. Dlatego chcę prosić, żebyście państwo jeśli są jakieś w tej chwili uwagi do tego 

projektu, jeżeli coś chcecie zmienić to jest właśnie moment, gdzie można składać wnioski i one w 

komisji alkoholowej będą rozpatrywane i ten projekt wróci do nas (…), dlatego pozwoliłem sobie to 

powiedzieć. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Jeżeli mogę. Szanowni państwo, limity czy godziny otwarcia sklepów alkoholowych regulują  u nas 

oddzielne uchwały państwa, które też są ujęte w tym programie. Jeżeli państwo faktycznie będziecie 

chcieli zmienić te uchwały to oczywiście ujmiemy je w programie, nawet w ciągu roku. Po prostu 

zrobimy zmianę do tego programu. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dobrze. Dziękuję. Czy w takim razie w tym temacie, czy ktoś państwach radnych chciałby złożyć 

wniosek bądź zabrać głos. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Ja chciałem zapytać. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę pan Grzegorz. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Ja chciałem zapytać panią naczelnik, czy był taki przypadek, że państwo nie udzielili koncepcji na 

kolejne lata, w związku z tym, że były skargi wcześniej na jakiś obiekt, który prowadzi sprzedaż 

alkoholu. I  drugie pytanie, czy ja dobrze zrozumiałem, że części limitów związanych z koncepcjami na 

udzielanie na sprzedaż alkoholu jest niewykorzystana. Tam chyba zapamiętałem z tego, że 80% tych 

limitów jest wykorzystany, reszta jest wolna w tej chwili. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Jeżeli chodzi o pierwszą część pytania, to muszę sprawdzić w Wydziale Ewidencji Działalności 

Gospodarczej, ponieważ ten wydział się zajmuje takimi sprawami jak właśnie kontrole i koncesje. 

Muszę sprawdzić po prostu i udzielę,  jeżeli pan pozwoli drogą mailową odpowiedzi. Jeżeli chodzi o 

liczbę zezwoleń to mamy, jakby dwa rodzaje zezwoleń. Zezwolenia na sprzedaż alkoholu w sklepach i 

zezwolenia na sprzedaż alkohol w miejscu spożywania czyli restauracje, bary. Jak państwo macie to 

23 strona i 24 programu, tam macie też państwo, jak są wykorzystywane te zezwolenia. I faktycznie 

już państwu postaram się zacytować: wykorzystanie limitu zezwoleń, jeżeli chodzi o, to mamy tak w 

2018 roku mieliśmy 88% wykorzystanych w 2019 – 82%, a do 31 marca, bo tak jak tutaj mamy dane 

to mamy 83% wykorzystanych limitów. Jest też również tabela, która pokazuje, jak są wykorzystane 

limity z rozbiciem na procentowość alkoholu, czyli do 4,5%, od 4,5 do 18% i powyżej 18%. I tak w tym 

roku, jeżeli chodzi o alkohol 4,5 oraz piwo, to mamy wykorzystanych poza miejscem sprzedaży do 

spożycia, czyli sklepy 83%, natomiast w miejscu sprzedaży, czyli gastronomia 71%, to co jest limit do 

wykorzystania. Jeżeli chodzi o alkohol 4,5% do 18% z wyjątkiem piwa. Czyli to (…) są takie alkohole, 
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to w tym roku mamy wykorzystane w sklepach 89%, natomiast w miejscu sprzedaży, czyli w 

gastronomi 46% i powyżej 18% alkoholu, czyli to są, to wyżej procentowy alkohol, to w sklepach 

mamy 86%, natomiast w miejscu sprzedaży tak zwanej gastronomi to jest 46%. Tak, jak 

powiedziałam, to jest 23, 24 strona programu, gdzie jest pokazane, jak są wykorzystane limity, które 

mamy ustalone w mieście. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

A chciałbym jeszcze dopytać o tym, że te limity są wykorzystane, przynajmniej niektóre na takim 

poziomie, czy państwo jakoś myślicie, zastanawiacie się nad zmianą i obniżeniem tych limitów. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

To znaczy zmiana limitów sprzedaży należy do Rady Miasta, to państwo jesteście tutaj, możecie 

zmienić te limity. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

To ja rozumiem, natomiast, czy państwo jako, jako Wydział przymierzacie się do zaproponowania 

Radzie Miasta takiej zmiany. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Tak, przymierzamy się do czegoś takiego, rozmawiałam nawet też z władzami miasta i zastanowimy 

się, jak dalej robić.  

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Uzupełnię, że ten raport NIK-u po kontroli właśnie on sugeruje, tak jak powiedziała pani 

przewodnicząca Urszula Paździorek-Pawlik, że należałoby dopasować liczbę tych limitów do 

wykorzystywanych koncesji. Żeby nie było tak naprawdę niewykorzystanych koncesji, bo też, tak jak 

zresztą w tym dokumencie państwo piszą, no jest tam przełożenie części osób zajmujących się 

problemem liczby punktów na wzrost problemu alkoholizmu. W związku z tym myślę, że, że 

ostatecznie do tego to będzie zmierzać, że tą liczby tych punktów należałoby po prostu ograniczyć. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 

Dziękuję bardzo. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z państwa radnych chciałbym w tym temacie zabrać głos. Dziękuję 

bardzo, w takim razie przechodzimy do głosowania i zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021. 

Kto z państwa radnych wstrzymuje się od głosu? Nie słyszę. Czy ktoś z państwa radnych jest 

przeciw? Nie słyszę, a zatem projekt został zaopiniowany jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do kolejnego punktu zaopiniowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 i poprosimy panią naczelnik Iwony Bieńkowska o 

zreferowanie tego projektu. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Szanowni państwo, Miejski Program Przeciwdziałania Narkomanii, to kolejny program roczny, który 

jest przyjmowany uchwałą Rady Miasta. Wynika on z artykuł 10 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii. 

Przedłożony państwu program podobnie, jak program alkoholowy zawiera działania, które są 

kontynuacją z lat poprzednich ma to swoje uzasadnienie w osiąganiu (…) założonych rezultatów. (…) 

programu jest ograniczenie zjawiska i negatywnych konsekwencji społecznych wynikających z 

używania narkotyków i innych substancji psychoaktywnych, dlatego program zawiera spójny system 

działań naprawczych i profilaktycznych zmierzających do zapobiegania powstawaniu nowych 

problemów narkotykowych oraz zmniejszaniu tych, które aktualnie występują w naszym mieście. 

Program skierowany jest do mieszkańców naszego miasta, dzieci, młodzieży, dorosłych 

uzależnionych od narkotyków lub zagrożonych uzależnieniem oraz do osób zawodowo zajmujących 
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się przeciwdziałaniem narkomanii. Jak państwo wiecie, każdy chyba sobie zdaję sprawę, że 

narkomania jest poważnym problemem społecznym. Niesie za sobą duże ryzyko dla zdrowia 

psychicznego, zdrowia fizycznego człowieka. Dlatego istotne jest, aby te działania, które mamy 

wpisane w Miejski Program Przeciwdziałania Narkomanii miasto wykonywało. Dlatego proszę o 

pozytywną opinię dla uchwały. Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym temacie zabrać głos. Nie słyszę. Ja mam 

jeszcze takie zapytanie. Nie wiem, czy to jest odpowiednie miejsce, żeby go zadać, ale mam takie też 

sygnały, że w tej chwili bardzo wzrosła, wzrósł problem uzależnienia dzieci od wysokich technologii od 

komputerów, zwłaszcza teraz w dobie zdalnego nauczania, czy my jako miasto możemy ewentualnie 

też wykonać taką diagnozę problemu i stworzyć jakiś program, czy pani naczelnik. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Jak najbardziej. Myśmy od jakiegoś czasu nam właśnie uzależnieniami behawioralnym i staramy się 

pozyskać jakiś partnerów i stworzyć taki program na pewno będziemy państwu przedstawiać nasze 

wyniki prac, także na pewno będziemy chcieli coś takiego stworzyć. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo dziękuję. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

W takim razie przechodzimy do głosowania bardzo. 

Radny Wojciech Czarnota 

Mogę zadać jeszcze pytanie?  

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Tak, pan Wojciech Czarnota 

Radny Wojciech Czarnota 

Kilka miesięcy temu przetoczyła się taka dyskusja wśród radnych dotycząca nie wiem, czy to tak 

fachowo się nazywa prawo ma to, czyli tych tak i tak, które sprzedają produkty jeśli dobrze pamiętam 

CBD pozbawione tego czynnika uzależniającego (…) nie wiem, czy to dobrze powiem, natomiast 

wtedy była nasza obawa taka, że po pierwsze wolna dostępność do takich urządzeń, jak również 

jakiegoś produktu uzależniającego może przyczyniać się do ewentualnie do narastania problemu w 

zakresie narkomanii. Czy my mamy dostęp do jakiś badań, rzeczy, czy ten temat jakoś został bardziej 

dotknięty bardziej rozeznany, czy rzeczywiście, to jest niebezpieczne w kontekście chociażby dzisiaj 

tego programu. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Problem (…) tak zwanych jest ujęty w programie, który państwo macie państwo przed sobą na stronie 

13. My zwróciliśmy się, bo można tak, zgodnie z prawem produkty te są legalne. Jest to uzależniająca 

substancja THC, w której jest mniej niż 0,2 grama bodajże (…) nie pamiętam też dokładnie, ale w 

każdym razie myśmy się zwrócili do Rzecznika Praw Dziecka, do Sekretarzy Stanu Ministerstwa 

Sprawiedliwości, Przewodniczącej Komisji Polityki Społecznej, Związku Miast Polskich o zbadanie tej 

sprawy i jeżeli nam się uda, poszło też oczywiście odpowiednie pisma do Ministra Zdrowia do 

Departamentu Zdrowia Publicznego i Rodziny do Sanepidu w Tychach oraz Wojewódzkiego 

Inspektora Farmaceutycznego w Katowicach. Na razie są zbierane dowody zbierane dokumenty i 

mamy nadzieję, że no ruszy proces legislacyjny taki, że zostaną przynajmniej ograniczone 

wprowadzone ograniczenia, co do możliwości dostępu dla nieletnich do tych automatów, ponieważ na 
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dzień dzisiejszy one stoją nawet na ulicy i faktycznie dzieciaki mogą za parę złotych kupić jointy, czy 

susz. Ale chcielibyśmy, żeby przynajmniej ograniczony był dostęp do tych produktów dla dzieci tak jak 

do papierosów, czy tak jak do alkoholu. Jeżeli, jeżeli będzie posunięta ta sprawa, na pewno też 

państwa będziemy informować o tym. Na razie no, tak jak mówię zbierane są dowody, zbierane są 

dokumenty, żeby dalej móc posunąć legislacyjnie ten problem. 

Radny Wojciech Czarnota 

Tak, tylko ja pytam trochę o inny aspekt, to czy rzeczywiście te produkty mogą przyczynić się do 

przejścia potem na narkotyk na już, czy są jakieś opracowanie, bo rozumiem, że te wszystkie 

zapytania do tych instytucji, które pani tutaj wymieniła dotyczą, jakby strony prawnej. Czy, to może 

być, czy nie powinno być reglamentowane, czy nie powinna być ograniczona dostępność. Natomiast 

mnie chodzi bardziej o badania i o, to, czy rzeczywiście sam produkt jest na tyle niebezpieczny, że 

może być początkiem cudzysłowie niebezpiecznej przygody nastolatków. 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

To znaczy te badania, które są dostępne. Mówią cały czas, że ten produkt nie jest niebezpieczny, ale 

nikt nie badał tego na dzisiaj. Samo niebezpieczeństwo polega na tym, że nawet taki małoletni 

człowiek może zapalić, co już powoduje jakieś uzależnienie, czy, jaki sposób spędzania wolnego 

czasu sięgając po papierosy (…), chodzi nam o takie, takie bardziej zachowania właśnie. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dzisiaj mamy też chyba dostępność do tych wszystkich. 

Papierosów elektronicznych takich, gdzie są te te te liquidy takie dostępne. Ja rozumiem, że dzisiaj nie 

ma po prostu badań, które mówią o tym, czy to rzeczywiście może przełożyć się w sposób 

bezpośrednio (…). Proszę? 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia Iwona Bińkowska 

Takich badań nie posiadamy co by stwierdzimy, że dla dzieci jest to niebezpieczne. 

Radny Wojciech Czarnota 

Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję. Czy ktoś z państwach radny chciałby zabrać. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Bardzo proszę. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Chciałam jeszcze do tego dodać, że z badań oczywiście wynika (…), tak długo, jak długo będzie 

podejrzewam (…)  

Radny Wojciech Czarnota 

Prosimy o powtórzenie, bo mam przerwało. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Od początku nie słyszeliśmy panią. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Teraz też nie? 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Teraz lepiej. Słyszymy. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak? Chcę powiedzieć, że nie ma badań, które by w jakikolwiek sposób dokumentowały tą część nie 

uzależniającą suszu jako szkodliwą, natomiast jest kilka aspektów tego. Po pierwsze sięganie po to, 

przyzwyczajanie się do tego, po drugie nie ma żadnej gwarancji, że uczciwość osób, które posiadają, 

są właścicielami automatów na pewno będzie miał tam, tylko ta część suszu bezpieczna, zawsze. A 

trzecia rzeczy, że mówię, że mi, to przypomina troszeczkę sprawę operatorów telewizyjnych, których 

szkodliwość promieniowania ludzie głośno wykrzykują, ale to też nie ma nigdzie dowodu, więc myślę, 

że sprawa jest w ogóle jasna dla mnie, takie automaty są zupełnie niepotrzebne bo wyrabiają odruch 

sięgania po jointa, sięgania, odruch powiedzmy możliwości zakupienia za grosze jakiegokolwiek 

takiego właśnie produktu. Uważam, że nie powinny w ogóle być, zresztą myśmy jako komisja też, do 

pana prezydenta wystosowali apel pamiętacie (…) wtedy też właśnie napisał to pismo, o którym tu jest 

dokładnie napisane w materiałach. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych w tym temacie chciałby zabrać głos? Nie 

słyszę. W  takim razie przechodzimy do głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, kto z państwa wstrzymuję 

się od głosu? Nie słyszę. Kto z państwa jest przeciw? Nie słyszę. Zatem projekt uchwały został 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. Dziękuję bardzo. W tej chwili przechodzimy do punktu numer 

12 sprawy bieżące i wolne wnioski. Czy ktoś z państwa radnych. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Poproszę Pani Urszula Paździorek-Pawlik. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Muszę zebrać w sprawie następnej komisji grudniowej, otóż mamy ją siódmego grudnia, mieliśmy być 

17 rano o 9:00 w Świetlikowie, co w związku z pandemią  staje się zupełnie bezzasadne. W związku z 

tym będziemy tylko na komisji naszej 7 grudnia, no i w związku z tym chcę bardzo poprosić, żeby nie 

zapomnieć o paczuszce dla maluszka, dlatego że pojedzie prezent, wtedy bez nas z życzeniami 

ładnymi. Zapakowane, już w tym dniu siódmego, może być tam zawiezione nawet przed komisją, 

także prosiłabym, żeby to w miarę też nie nie przedłużać tego składania tam życzeń. I proszę też 

poprosić kolegów i innych jeszcze, jeśli nie nie słyszeli, czy nie przeczytali informacji to bardzo 

prosimy. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Dziękuję bardzo. Ja również przychylam się tutaj do do apelu pani Urszuli Paździorek-Pawlik można 

składać te rzeczy o które prosi Świetlikowo dla swoich podopiecznych w Biurze Rady Obsługi Miasta, 

Rada Obsługi Miasta u pani Przewodniczącej wiem, że już tam są pierwsze, że tak powiem są  

zmagazynowane. Bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze chciałby zabrać głos w 

sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ja jeszcze chciałam w sprawie w sprawie tych darów, czy trzeba wcześniej dzwonić się umawiać, czy 

jak to wygląda. Czy można po prostu przyjechać i i przyjść do do do urzędu i przywieźć to. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Przywieźć do Biura Rady, przywieźć do Biura Rady po prostu. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Aha, czyli nie trzeba wcześniej się umawiać. Nie. Dobrze. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

W godzinach urzędowania po prostu, tak, natomiast tutaj pani Ewa właśnie mówi, że można dzwonić i 

przynosić. Dziękuję. Czy jeszcze, tak bardzo proszę. 

Radny Wojciech Czarnota 

W wolnych wnioskach już chciałam zapytać, czy na, czy na grudniowej komisji będziemy również 

przyjmować plan tematyczny posiedzeń na pierwsze półrocze 2021, tak? 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak. 

Radny Wojciech Czarnota 

Jeśli ja mógłbym dzisiaj już poprosić oczywiście. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Tak, to ja już wpisuję. 

Radny Wojciech Czarnota 

To ja myślę, że kwestia właśnie programu przeciwdziałania alkoholizmowi, a w zasadzie problem 

alkoholizmu w kontekście również przyznawania, odbierania koncesji. Bo jak dzisiaj zrozumiałem, my 

tworzymy plan, ale już przyznawanie koncesji to już jest inny wydział. Nie mam w ogóle zdania, nie 

mam informacji, jak są odbierane te koncesje, czy to się zdarza i czy to jest na podstawie jakiś 

twardych danych, miękkich i czy to się w ogóle dzieje. Wiem na przykład, że nam zdarza się głosować 

przedłużenie dzierżawy jakiegoś terenu, na którym stoją tak zwane Boronie i to co sprawdziłem, 

niestety już po fakcie, że przedłużyliśmy najem również takich miejsc, gdzie były problematyczne 

chodzi generalnie o to, czy komplet żebyśmy kompleksowo może mieli opisane i zastanowili się, jak 

zarząd, jak tworzenie tego tej polityki jest tworzone, a potem, jak jest egzekucja i czynna praca jakby z 

tą polityką. Taki temat mnie interesuje. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Zapisałam panie Wojtku, oczywiście i chcę powiedzieć jedną rzecz, że koncesje przyznawane są 

zgodnie z naszą uchwałą, my określiliśmy w jakim odległości od czego, gdzie nie może być i tak dalej, 

natomiast, to jest działalność gospodarcza. Pewnie ktoś z działalności gospodarczej powinien nam to 

tak powiedziałabym kondensacyjny zebrać w całość. Natomiast odbieranie, to, to już jest w ogóle 

czarna magia, ponieważ ci ludzie zgłaszają się do sądu i sąd generalnie odracza, raczej odracza. 

Nawet, jeżeli są dokumenty na, to, że sprzedają nieletnim, to nikt nie wie właściwie, dlaczego się 

dzieje, ale, to nigdy nie jest na korzyść miasta, tylko na korzyść tego tego właśnie sprzedającego. 

Radny Wojciech Czarnota 

Ja odnoszę wrażenie, że mogę tu taką polemikę. Niestety odnoszę wrażenie, że program jest z 

czymś, co zatwierdzamy, co przyjmujemy jedną uchwałą trochę nie połączone w oderwaniu trochę, 

mamy kolejną uchwałę związaną z ilościami tych punktów, trochę pewnie jeszcze w oderwaniu są inne 

uchwały, które mówią o tym, jak przedłużamy dzierżawę nie mówiąc o tym, że nie wiemy na jakiej 

podstawie, jak jest to robione. Nie ma tu spójności, takie odnoszę wrażenie. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Napiszę to w ten sposób. 
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Radny Wojciech Czarnota 

I zależy mi, by na takiej komisji, żeby tak spróbować porozmawiać i z wydziałem zdrowia i z 

gospodarką i jeszcze z tymi wszystkimi, którzy są w sprawach koncesji alkoholu, gdzieś tam 

zaangażowani. 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dobrze. Czy jeszcze macie państwo jakieś propozycje, jakieś tematy na przyszłe półrocze. Jeśli 

macie, to proszę, proszę powiedzieć, bo ja będę układała porządek. Gdyby coś się przypomniało, to 

proszę dajcie znać, dobrze? Dziękuję. 

Zastępca Przewodniczącej komisji Anna Krzystyniak 

Czy jeszcze ktoś z państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos. Więc wniosek pana radnego 

Wojciecha Czarnoty został zanotowany i znajdzie się w planie pracy na kolejne półrocze, które 

będziemy na na komisji grudniowej głosować nad nim. Tak jest. Dziękuję bardzo. W takim razie nie 

słyszę, żeby ktoś jeszcze z państwa radnch chciał zabrać głos w wolnych wnioskach i sprawach 

bieżących, zatem zamykam posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia, Spraw Społecznych 

i Samorządowych Rady Miasta Tychy. Dziękuję bardzo. 
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